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Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 

 
ZÁPIS č. 5/2019 

z jednání Komise pro cestovní ruch konaného dne 3. 9. 2019 
od 16.00 hodin v Kanceláři destinačního managementu Berounsko 

 

 
PŘÍTOMNI 

 
Členové komise: Mgr. Ivan Kůs (místopředseda), Ing. Michal Mišina, Ing. Vojtěch Matějček, 
Peter Kuhar, Radek Dolejš, Kateřina Hájková, Hana Tučková 
  
Omluveni: Dr. Viktor Korček (předseda), Lucie Dhouib 
 
Tajemnice: Bc. Eliška Švandová – odbor školství a volnočasových aktivit 
 
Hosté: Mgr. Dušan Tomčo – místostarosta města Beroun, Ing. Simona Boldi – vedoucí 
odboru školství a volnočasových aktivit, Lenka Chudobová – Městské informační centrum 
(MKC)  
 
 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Zahájení jednání, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
2. Schválení programu jednání 
3. Kontrola usnesení  
4. Kompletace návrhu Koncepce rozvoje cestovního ruchu města Beroun 
5. Brand a branding města Beroun 
6. Partnerská města a zahraniční spolupráce ve vztahu k cestovnímu ruchu 
7. Různé 
8. Závěr jednání 

 
 

JEDNÁNÍ 
 

K bodu 1 a 2 – Zahájení a schválení programu jednání 

 
Jednání komise zahájil a dále řídil místopředseda Mgr. Ivan Kůs. Místopředseda komise 
přivítal všechny přítomné a omluvil nepřítomné. 
 
Mgr. Ivan Kůs jmenoval zapisovatelkou tajemnici komise Bc. Elišku Švandovou 
a ověřovatelem Petera Kuhara. 
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Místopředseda konstatoval, že v čase zahájení jednání komise bylo přítomno 7 členů 
a komise je usnášeníschopná.  
 
Mgr. Ivan Kůs dále konstatoval, že program jednání byl dán na pozvánce, a vznesl dotaz, zda 
někdo z přítomných nemá návrh na rozšíření či změnu programu. Nikdo z dotázaných návrh 
nevznesl.  
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun schvaluje program jednání. 
 
Hlasování: pro 7 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 3 – Kontrola usnesení  

 
Bc. Eliška Švandová informovala přítomné o usnesení a jejich plnění z minulého jednání 
komise, které se konalo 13. 6. 2019. Dlouhodobé úkoly z minulých jednání nejsou. 
 
Dále informovala, že rada na svém jednání 17. 7. vzala na vědomí zápis ze 4. jednání komise. 
Mgr. Ivan Kůs doplnil, že doporučení komise ohledně lokalit k využití (Brdatky – Zdejcina, 
Městská hora a nábřeží kolem Berounky) rada vzala na vědomí a budou se tím zabývat 
příslušné odbory. 
 
Ing. Michal Mišina k tomuto tématu dodal, že probíhají další jednání ohledně splavnění 
Berounky, mezi přítomnými proběhla diskuze. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí plnění úkolů 
z minulého jednání. 
 
Hlasování: pro 7 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 4 – Kompletace návrhu Koncepce rozvoje cestovního ruchu města Beroun 

 
Místopředseda Mgr. Ivan Kůs uvedl na úvod čtvrtého bodu jednání, že komise se tvorbou 
Koncepce rozvoje cestovního ruchu města Beroun zabývá již od zahájení své činnosti. Dále 
ocenil návrh předložené koncepce, který je dle něj kvalitním a komplexním materiálem. 
Ocenil také přístup odboru školství a volnočasových aktivit. 
 
Místopředseda konstatoval, že materiál zatím neobsahuje žádné závěry, které by byly 
shrnutím a návodem jak postupovat dále. Dle Mgr. Ivana Kůse by mělo být ze závěru zřejmé, 
kam město směřuje, jaké jsou jeho cílové skupiny, s kým spolupracuje atp. 
 
Mgr. Ivan Kůs konstatoval, že nad závěry se spolu s předsedou Dr. Viktorem Korčekem 
a tajemnicí Bc. Eliškou Švandovou sejdou samostatně. O termínu schůzky budou informovat 
ostatní členy, aby se případně mohli zúčastnit také. 
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Místopředseda Mgr. Ivan Kůs vyzval Bc. Elišku Švandovou, aby shrnula základní obsah návrhu 
koncepce. K tomu proběhla diskuze a byly zmíněny následující připomínky: 
 

 je potřeba více reflektovat projekt Smart City, který má velký potenciál (Mgr. Kůs), 
 do kulturní a sportovní infrastruktury by měl být také začleněn sportovní areál pro 

agility a celkově by u každého zařízení či sportoviště měla být specifikována veřejná 
přístupnost a dostupnost (Ing. Mišina), 

 do významných pravidelně pořádaných akcí ve městě by měl být doplněn 
WGM Beroun Czech Open (Ing. Matějček) a festival Berounské Letorosty 
(Ing. Mišina), 

 v části o infrastruktuře je potřeba realističtěji reflektovat dopravní situaci ve městě 
(Mgr. Kůs), 

 je potřeba zvýšit důraz na spolupráci s podnikateli, což zvýší kvalitu celkové nabídky 
ve městě (Mgr. Kůs a Kuhar), 

 je potřeba najít způsob, jak zlepšit servis a obsluhu v restauracích a obchodech, 
zlepšovat nabídku služeb – obyvatelé Berouna cestují a mají možnost srovnání 
(Kuhar), 

 dodat vysvětlení k významu hodnocení Google recenzí (Mgr. Kůs), 
 do SWOT analýzy je potřeba do hrozeb doplnit přílišnou turistickou zátěž 

(Ing. Mišina), 
 do SWOT analýzy doplnit, že slabou stránkou je omezená nabídka přes zimu 

(Ing. Mišina) a během špatného počasí (Chudobová), 
 neuvádět ve SWOT analýze specifické cílové zahraniční skupiny (naši hosté mohou být 

odkudkoliv) – v reakci na zmínku o Bavorsku (Kuhar), 
 v návrhové části by mělo ve vizi zaznít, že Beroun je bránou do Křivoklátska a Českého 

krasu (Ing. Mišina), 
 v navrhované části by měla být aktivita zaměřená na partnerská města – nová 

partnerská města, rozšíření aktivit (Kuhar), 
 v návrhové části zastropovat cíl ohledně zvýšení návštěvnosti (Ing. Mišina a Mgr. Kůs). 

 
V rámci projednávání návrhu koncepce proběhla diskuze nad těmito tématy: 
 
A. Počet ubytovaných hostů ve městě  

 Je otázkou, zda údaje nezkreslují ubytované pracovní síly, nutno prověřit. 
(Ing. Mišina) 

 Návštěvníky je potřeba ve městě zdržet na delší pobyt, nárůst počtu hostů mezi lety 
2014–2018 je pozitivní. (Mgr. Kůs) 

 Tento nárůst lze přičíst propagaci výročí 750. let od první písemné zmínky o městě. 
(Mgr. Tomčo) 

 Nárůst také souvisí s otevřením nových ubytovacích zařízení, např. Hotel Alex. 
(Ing. Matějček) 
 

B. Hrnčířská tradice a Muzeum berounské keramiky   
 Je potřeba lépe propagovat a dostat do povědomí návštěvníků, jak muzeum, tak 

tradici. Zároveň je nutné zamyslet se, jak keramiku a hrnčířství lépe využít 
pro zviditelnění města. (Mgr. Kůs) 

 Hrnčířství se musí prezentovat jako záležitost, která žije, nikoli jako minulost. 
(Mgr. Kůs) 

 Stojí za úvahu znovu zvážit členství v Asociaci keramických měst. (Kuhar) 
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 Členství v Asociaci bylo již projednáno, pro město by z toho plynuly vysoké finanční 
závazky. Propagace Asociace směřuje zejména do Evropy a necílí na domácí 
návštěvníky. (Mgr. Kůs) 

 Dobrým příkladem práce s keramickou a hrnčířskou tradicí je Maříž. (Ing. Mišina) 
 Je potřeba spolupracovat zejména se školami – místními a regionálními. Děti jsou 

silnou cílovou skupinou, kterou to přitáhne. (Mgr. Tomčo) 
 Úspěšným počinem byla sbírka keramických medvědů, lidé je stále nosí, ale celá 

záležitost utichá. Navázat na tento počin, jehož iniciátorem byl Mgr. Ivan Kůs 
a Marcela Bergerová, by mohla realizace plastiky medvěda či medvědů. (Mgr. Kůs) 
 

C. Anketní šetření návštěvníků 
 Přineslo čtyři výzvy: je potřeba pracovat na nabídce pro rodiny s dětmi, město musí 

být otevřeným prostorem pro vítání rekreačních sportovců, je žádoucí pracovat 
s kongresovou (konferenční) turistikou a je potřeba spolupracovat s podnikateli 
a s poskytovateli služeb. (Mgr. Kůs na základě osobního jednání s dr. Korčekem) 

 Z hlediska dopravy je zajímavé, že moc lidí nepřijelo autobusem. (Mgr. Kůs) 
 Nízká využívanost autobusů může souviset s tím, že vlaková doprava je integrovaná. 

Je potřeba hledat tyto hlubší souvislosti, členové komise by se měli anketní šetření 
využít pro hlubší analýzu vybraných aspektů. (Mgr. Tomčo za souhlasu Mgr. Kůse) 
 

D. Kongresový turismus 
 Diskuze k místům, která mohou sloužit pro tyto účely. (všichni přítomní) 
 Možnost pořádání kongresů a jiných akcí je potřeba prezentovat zejména v Praze – 

možnost průzkumu nebo analýzy možností (Kuhar). 
 Je to spojeno s ubytovacími službami, dnešní požadavky jsou na ubytování přímo 

v místě kde se kongres či konference odehrává. (Ing. Mišina a Hájková) 
 Golf Beroun má své konferenční prostory, které jsou využívány, nicméně má nízkou 

ubytovací kapacitu pro potřeby těchto akcí. (Ing. Matějček) 
 Vhodnější je používat termín konferenční turismus z hlediska kapacity města. 

(Ing. Matějček za souhlasu Mgr. Kůse) 
 Je potřeba si vydefinovat jaké typy kongresů či konferencí ve městě chceme. 

(Mgr. Tomčo) 
 
E. Bezbariérový přístup ve městě 

 Diskuze na podnět od Petera Kuhara.  
 Mgr. Ivan Kůs a Kateřina Hájková nesouhlasí, že je město těžko přístupné pro 

postižené. 
 Peter Kuhar doporučil na základě osobních zkušeností prověřit výše uvedené tvrzení o 

bezbariérovosti Berouna. 
 
Mgr. Ivan Kůs po projednání návrhu koncepce nastínil další postup. Na říjnovém jednání 
komise by měl být již vyhotoven čistopis, tak aby jej mohl projednat finanční a kontrolní 
výbor. Následně by koncepci projednala rada města. Vše by mělo směřovat k tomu, aby 
zastupitelstvo koncepci projednalo na svém prosincovém zasedání. 
 
V celkovém závěru diskuze k návrhu koncepce vznesl Mgr. Ivan Kůs dotaz, kdo všechny 
náměty a aktivity z koncepce bude uvádět v život. Dotaz směřoval na vedení města – Mgr. 
Dušan Tomčo a Ing. Michal Mišina a na vedení OŠVA – Ing. Simona Boldi. 
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Mgr. Kůs upozornil, že nové dočasné pracovní místo pro OŠVA bylo schváleno v roce 2018 
s tím, že polovina pracovních úkolů bude pro odbor a město jako takové a druhá polovina 
pracovních úkolů bude směřována k destinačnímu managementu. 
 
Mgr. Dušan Tomčo reagoval, že toto vše je v kompetenci vedení a rady, což se následně 
promítá do pokynů pro úředníky. Cestovní ruch je v gesci Mgr. Tomča a zodpovídá za něj. 
 
Ing. Simona Boldi informovala, že pokud by naplňování Koncepce mělo být na OŠVA, tak by 
odbor potřeboval nového pracovníka. Bc. Eliška Švandová postupně přejde pod destinační 
agenturu a nebude dále zaměstnancem MěÚ. Je to tedy personální záležitost.  
 
Mgr. Dušan Tomčo bude usilovat o personální stabilizaci a bude vytvářet ideový prostor pro 
realizaci zmíněného. 
 
Usnesení:  

1. Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí návrh Koncepce 
rozvoje cestovního ruchu města Beroun, oceňuje ho a oceňuje práci OŠVA a zároveň 
žádá OŠVA o zapracování připomínek a podmětů vzešlých z diskuze. 

2. Komise pro cestovní ruch rady města Beroun souhlasí s tím, aby pracovní skupina ve 
složení Mgr. Ivan Kůs, dr. Viktor Korček a Bc. Eliška Švandová dopracovala závěry 
koncepce a předložila je na říjnovém zasedání komise.  

 
Hlasování: pro 6 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
V průběhu projednávání bodu pět se omluvil a odešel Radek Dolejš. 
 
 

K bodu 5 – Brand a branding města Beroun 

 
Mgr. Ivan Kůs otevřel téma brandu a brandingu. Informoval, že na osobním jednání 
s dr. Viktorem Korčekem došli k závěru, že by nosnou záležitostí měl být medvěd, což 
potvrdilo i anketní šetření návštěvníků města (nejvíce asociací bylo zaměřeno na medvědy, 
lidé si již město s medvědy spojují). 
 
Mgr. Dušan Tomčo upozornil, že je důležité zvolit komunikaci, tak aby se netříštila, a že 
souhlasí s tím, že medvědi jsou nosným prvkem image města. 
 
Mgr. Ivan Kůs dále hovořil o roku berounského medvěda. Stejně jako při 750. letém výročí 
první písemné zmínky o městě vzniklo grafické ztvárnění, tak by graficky měl být reflektován 
určitý maskot města. 
 
Usnesení:  

1. Komise pro cestovní ruch rady města Beroun souhlasí s tím, že maskotem města 
Beroun by měli být medvědi. 

2. Komise pro cestovní ruch rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun 
následující usnesení: 

Rada města Beroun ukládá kanceláři tajemníka rozpracování námětu komise 
cestovního ruchu na maskota města Beroun. 
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Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
V průběhu projednávání bodu pět se omluvil a odešel Ing. Vojtěch Matějček. 
 

K bodu 6 – Partnerská města a zahraniční spolupráce ve vztahu k cestovnímu ruchu 

 
Místopředseda Mgr. Ivan Kůs shrnul, že v letošním roce rada upřesnila zásady pro partnerské 
vztahy a schválila program pro tuto oblast na rok 2019. 
 
Hana Tučková informovala o aktuálním dění mezi Berounem a partnerskými městy: 

 návštěva města Beroun si zahraniční partneři představují tzv. na klíč (bez starosti), je 
to pro ně z organizačního hlediska výhodné a rádi k nám posílají autobusem zájezdy 
(zejm. z Goslaru), 

 plánuje se zájezd berounských seniorů a občanů do Goslaru, odezva je velká,  
 závody dračích lodí proběhly v příjemném duchu a delegace jak z Polska, tak 

z Německa odjížděla spokojena, 
 vztahy s Goslarem jsou velmi aktivní, např. na rok 2021 bude v Goslaru šachové 

výročí, kam se vypraví i berounští zástupci. 
 
Proběhla diskuze nad mírně pasivním přístupem polského Brzegu.  
 
Ing. Michal Mišina dodal, že je důležité budovat partnerské vztahy také na základě mladých 
lidí, kteří by poté v tradici pokračovali. Mgr. Ivan Kůs souhlasil. 
 
Mgr. Ivan Kůs zrekapituloval vztahy s holandským městem Rijswijk a vyzval přítomné 
k diskuzi, zda by město Beroun mělo usilovat o navázání nového partnerského vztahu.  
 
Proběhla diskuze nad možností získat partnerské město na Slovinsku, kde již jak kulturní, tak 
osobní vazby jsou. Mgr. Kůs zmínil zkušenosti s městy Nova Gorica a Lublaň. Peter Kuhar 
uvedl, že je to rozhodně možné a že by připadalo v úvahu město Nova Gorica. Mgr. Ivan Kůs 
zmínil pojítko s Václavem Talichem. Mgr. Dušan Tomčo toto pojítko vidí jako vhodné pro 
navázání partnerských vztahů.  
 
Peter Kuhar uvedl, že není nutné, aby byly do budoucna rozvíjeny kontakty pouze se 
slovinskými městy, ale v případě výměny se Slovinci je výhodou, že si dokážou pokrýt náklady 
na svůj pobyt ze slovinských grantů. 
 
Mgr. Ivan Kůs uzavřel výše uvedené s tím, že se jedná o první diskuzi a v říjnu by mohla 
komise přijít se sofistikovanějšími návrhy. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun připraví návrhy na rozvoj 
partnerských vztahů do svého říjnového jednání. 
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
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K bodu 7 – Různé  

 
Mgr. Ivan Kůs informoval o transformaci Talichova Berouna na zapsaný ústav, od čehož si 
vedení festivalu slibuje lepší financování akce a její celkové oživení. Založení ústavu 
projednala již kulturní komise, zítra tj. 4. 9. se bude záležitostí zabývat rada města. 
 
Mgr. Ivan Kůs vznesl dotaz na Bohemia Centralis a členství města Beroun. Bc. Eliška 
Švandová informovala, že město Beroun bude členem až do 31. 12. 2019. 
 
Místopředseda se dotázal, zda chce někdo z přítomných projednat nějaké další záležitosti. 
Nikdo nevystoupil. 
 
 

K bodu 9 – Závěr jednání 

 
Na závěr poděkoval místopředseda Mgr. Ivan Kůs všem přítomným členům a hostům 
za účast. 
 
 
 
Zapsala: Bc. Eliška Švandová 
 
 
 

…………………………………………….. 

Ověřil: Peter Kuhar 
 
 
 

…………………………………………….. 

Místopředseda komise: Mgr. Ivan Kůs …………………………………………….. 
 


